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Summary

        
The authors present a series of 129 patients with “pure” traumatic cerebral lacerations, i.e. not associated with other intracranial lesions (especially haematomas) which by their presence alone can play a primary role in affecting clinical course and prognosis.


        
Twenty per cent of the patients presented a lucid interval, thus confirming the nature of the laceration as a true expanding lesion, increasing in size in the post-traumatic period.


        
Age, GCS score and neuroradiological findings were investigated in view of the eventual outcome. Follow-up examination confirmed that age and level of coma on admission, together with the degree of ventricular shift and presence of bilateral skull fractures, were all factors of statistical significance in affecting prognosis. Lacerations in the temporal area were associated with the poorest prognosis, and highest incidence of neurological focal deficits and residual parenchymal damage on CT control.


      
        
Zusammenfassung

        
Die Autoren stellen eine Serie von 129 Pat. vor, die eine “reine” traumatische Hirnlazeration aufwiesen, d.h. ohne weitere intrakranielle Schäden (insbesondere Hämatome), die Verlauf und Prognose stark hätten beeinflussen können.


        
20% der Pat. wiesen ein freies Intervall auf, was die Tatsache bestätigt, daß Hirnlazerationen echte raumfordernde Prozesse sind, die nach dem Trauma wachsen können.


        
Alter, GCS score, neuroradiologische Befunde wurden im Vergleich zu den Ergebnissen untersucht.


        
Follow-up Untersuchungen bestätigten, daß Alter und Grad des Koma bei der Aufnahme zusammen mit Größe der Ventrikelverschiebung und doppelseitigen Schädelfrakturen eine statistische Bedeutung für die Prognose haben.


        
Lazerationen der Temporalregion zeigten die schlechteste Prognose, eine hohe Rate neurologischer fokaler Ausfälle und parenchymatöse Restschäden bei CT-Kontrollen.
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